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Szanowni Mieszkańcy Gminy Rusiec

Niech nadchodzące święta Bożego Narodzenia 
upłyną Wam w zdrowiu i rodzin nej, ciepłej

atmosferze. W ten szczególny czas życzymy 
spełnienia zawodowych marzeń i wiele

sukcesów w nadchodzącym 2023 roku.

Wójt Gminy Rusiec Damian Szczytowski
wraz z Radnymi i pracownikami UG Rusiec
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Za nami rok pełen wyzwań. 
Niekoniecznie takich, które 
wszyscy planowaliśmy. Bo nikt z 
nas nie przewidział wojny w Ukrain-
ie, inflacji, szalonego wzrostu cen, 
braku węgla… W ubiegłorocznym 
“Informatorze” zapowiadaliśmy, 
że 2022 rok będzie historycznym 
dla Naszej Gminy. Cieszyliśmy 
się z pozyskanych rekordowych 
dofinansowań przeróżnych in-
westycji, że przekonaliśmy wiele 
instytucji do naszych pomysłów i 
zgodziły się je współfinansować. 
Dziś – z czystym sumieniem – 
mogę powiedzieć, iż jestem prze-
konany, że 2022 rok historycznym 
faktycznie był… 

Jak sobie poradziliśmy? Najlepiej 
oceńcie sami jeżdżąc po kolejnych 
kilometrach asfaltowych dróg. 
Zobaczycie jak teraz wygląda 
przedszkole w Woli Wiązowej,  
a Zespół Szkolno-Przedszkolny w 
Ruścu, siedziba Urzędu Gminy, jak 
zmienił się Gminny Ośrodek Sportu 

i Rekreacji w Ruścu, jakimi samo-
chodami dysponują nasze Ochot-
nicze Straże Pożarne, jak wygląda 
kolejne 340 metrów chodnika w 
Dąbrowie Rusieckiej, a przede 
wszystkim: jak pną się mury nowe-
go przedszkola w Ruścu…

To satysfakcja z rzeczy wielkich. 
Jednak podobną odczuwam z tych 
tylko teoretycznie mniejszych. 
Cieszę się, że jest nowy maszt 
na biało-czerwoną flagę. Że są 
nowe place zabaw w Korablewie i 
Prądzewie, podjazdy do ośrodków 
zdrowia w Ruścu i Woli Wiązowej. 
Że po latach obietnic mieszkańcy 
Ośrodka Zdrowia w Ruścu i Domu 
Nauczyciela w Woli Wiązowej 
doczekali się dachu, który nie 
przecieka. Że tak tłumnie spotyka-
my się na wszelkich imprezach 
masowych. Że Koła Gospodyń 
Wiejskich dalej chcą się rozwijać 
dla dobra swoich społeczności. Że 
wciąż tworzycie dekoracje i wieńce 
dożynkowe. Że w grafiku GOK 
wciąż są nowe oferty i chętni, by 
z nich korzystać. Że nasze gminne 
służby zareagowały błyskawicznie 
i poradziły sobie w czasie skażenia 
wodociągu. Że z taką otwartością 
i empatią mieszkańcy zare-
agowali na uciekających przed 
wojną w Ukrainie. Że mamy tylu 
ochotników. Że Hetman, chociaż 
przeżywa trudniejsze chwile, 
to wciąż gra w lidze okręgowej. 
Że wielu jego zawodników to 
wciąż “chłopaki stąd”, a do tego 
dalej z pomysłem rozwija swoją 
Akademię. Że Orzeł  nie poddaje się 
i walczy o utrzymanie w A klasie. 
Że Bieg Świąteczny w Ruścu, to już 
nie tylko lokalna inicjatywa kilku 
zapaleńców, ale impreza, na którą 

nie tylko przyjeżdża mistrz świata 
i biegacze z kilku województw, ale 
- przede wszystkim - że angażuje 
się w nią cała Gmina. Że Rusiec 
doczekał się pierwszej mistrzyni 
świata. Przykłady takich “że” mogę 
mnożyć…

Trzymając się terminologii spor-
towej: rzutem na taśmę jako 
Urząd Gminy Rusiec podjęliśmy 
się zabezpieczenia mieszkańców 
w węgiel kamienny. Sytuacja 
dla nas kompletnie nowa, nie-
spotykana… Na przygotowanie 
tej skomplikowanej logistycznie 
operacji mieliśmy kilka tygodni. 
Nie wykluczam, że przydarzą się 
niedociągnięcia. Z góry za nie  
przepraszam. Nie będą one jednak 
wynikać z czyjejś niechęci.

Jako odpowiedzialny za stan 
Gminy Rusiec cieszę się również, 
że w czasach szalejącej in-
flacji, udało nam się to wszystko 
zrealizować bez czy zaciągania 
kolejnych długów, które musiałyby 
spłacać nasze dzieci…W tym 
roku pozyskaliśmy na inwestycje 
imponującą kwotę 12 milionów 
złotych. A wciąż staramy się o do-
finansowanie programu OZE... 

Życzę Nam wszystkich pięknych, 
spokojnych, ciepłych Świąt 
Bożego Narodzenia i wszelkiej 
pomyślności w nadchodzącym 
roku. Obyśmy znów mogli się 
cieszyć, że wspólnie uczyniliśmy 
wielki krok, by w Naszej Gminie 
żyło się lepiej.

Damian Szczytowski,
Wójt Gminy Rusiec 

Drodzy Mieszkańcy Gminy Rusiec

Prawie 9,5 miliona dofinansowania z Polskiego Ładu
W tym roku Gmina Rusiec otrzymała ponad 9.405.000 złotych dofinansowania w ramach drugiego naboru do Rządowego 
Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych. Pozytywną opinię uzyskały trzy nasze wnioski:
- „Remonty dróg powiatowych na terenie Gminy Rusiec” – dofinansowanie 3.800.000 zł. Wyremontowane zostaną 
drogi: nr 1924E (Rusiec, ul. Dąbrowskiego: od skrzyżowania z drogą krajową DK74 w kierunku Dąbrowy Rusieckiej) oraz nr 
1926E (Wola Wiązowa: od skrzyżowania z drogą powiatową nr 2311E w kierunku Konopnicy);
- „Remonty dróg gminnych na terenie Gminy Rusiec” – dofinansowanie 3.895.000 zł. Dotyczy ono dróg nr 11735E 
(Prądzew: od skrzyżowania z drogą powiatową nr 2311E w kierunku Salomejowa), nr 101010E (Kuźnica: w kierunku 
Pawłowa) i nr 103008E (Jastrzębice-Wołowiec: od skrzyżowania z drogą powiatową nr 1926E w kierunku Antoniny);
- „Przebudowa dróg gminnych na terenie Gminy Rusiec” – dofinansowanie 1.710.000 zł. Dzięki temu wsparciu prze-
budowane zostaną drogi: nr 101002E (kontynuacja przebudowy: od skrzyżowania z drogą na Żary w kierunku Dębiny) i nr 
103008E w Dąbrowie Rusieckiej (II etap).
- To znakomita wiadomość nie tylko dla mnie jako wójta, ale przede wszystkim dla mieszkańców naszej gminy. Od wielu lat 
czekali na te inwestycje. Nareszcie będziemy mogli je przeprowadzić. Korzystając z okazji chciałbym bardzo podziękować 
posłom z naszego regionu, którzy wsparli nasze wnioski o dofinansowanie – mówi wójt Damian Szczytowski.
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Węgiel - gorący temat

1850 zł za tonę węgla wraz z 
dostawą zapłacą mieszkańcy 
Gminy Rusiec uprawnieni do 
zakupu preferencyjnego.

27 października 2022 roku 
weszła w życie ustawa o zakupie 
preferencyjnym paliwa stałego 
przez gospodarstwa domowe. 
Chociaż oznaczało to - tak jak 
dla większości gmin - giganty-
czne wyzwanie, Gmina Rusiec 
przystąpiła do sprzedaży węgla 
po preferencyjnej cenie dla up-
rawnionych mieszkańców gmi-
ny.

Ile zapłacimy i za co?
Dystrybucją ostatecznie zajmu-
je się Gmina Rusiec. Ominięcie 
pośredników oznacza, że można 
było obniżyć wymienianą 
wcześniej w komunikatach 
stawkę 2000 zł brutto o 150 zł i to 
już z dostawą w tzw. big bagach 
do konkretnego gospodarst-
wa. Cena 1850 zł nie zależy od 
wybranej frakcji węgla (kostka, 

orzech, groszek, groszek II, gro-
szek).
- Widząc jak dużym proble-
mem dla mieszkańców zakup 
węgla w rozsądnych cenach, 
podjęliśmy się tego zadania. 
Jest to dla nas trudne wyz-
wanie, bowiem w bardzo krót-
kim czasie musieliśmy nie tylko 
przygotować się do tego pod 
względem formalnym, ale także 
logistycznym: przygotować za-
plecze techniczne, procedury 
dystrybucji, aby móc możliwie 
najsprawniej dostarczyć węgiel 
mieszkańcom – mówi wójt Da-
mian Szczytowski.

Ile węgla i dla kogo?
Umowa podpisana z Polską 
Grupą Górniczą gwarantuje 
Gminie Rusiec dostawę 1026 ton 
węgla kamiennego. Wbrew pier-
wotnym informacjom, węgiel, 
który dostarczany jest do naszej 
gminy nie pochodzi z importu, 
ale z polskich kopalń „Marcel” i 
„Mysłowice-Wesoła”.

W ramach zakupu preferen-
cyjnego jedno gospodarstwo 
domowe w okresie grzewczym 
2022/2023 będzie mogło nabyć 
łącznie 3 tony węgla. Zgodnie 
z ustawą, węgiel po preferen-
cyjnej cenie przysługuje oso-
bie fizycznej z gospodarstwa 
domowego, która spełniła wa-
runki uprawniające do wypłaty 
dodatku węglowego.

Pamiętaj złożyć wniosek!
Aby móc dokonać zakupu, 
należy najpierw złożyć w 
Urzędzie Gminy wniosek o za-
kup preferencyjny. Zawiera on 
m.in. oświadczenie, że wnios-
kodawca ani żaden członek jego 
gospodarstwa domowego nie 
kupił (np. w sklepie PGG) pali-
wa stałego na sezon grzewczy 
2022/2023 po cenie niższej niż 
2000 zł brutto za tonę w ilości 
co najmniej takiej, jak została 
określona w rozporządzeniu do 
wspomnianej na wstępie ustawy, 
czy 1,5 tony.
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Drogi coraz droższe
W obecnych realiach rynkowych budowa dróg jest bardzo dużym wyzwaniem dla każdego inwestora. 

Dąbrówki Kobylańskie
W listopadzie zakończyła się 
realizacja zadania inwesty-
cyjnego pn. „Przebudowa 
drogi gminnej nr 101008E 
w miejscowości Dąbrówki 
Kobylańskie” (w ramach 
Rządowego Funduszu Polski 
Ład: Program Inwestycji Stra-
tegicznych).
Długość odcinka drogi wyn-
osi ok. 1250 m. Zakres prac 
obejmował wykonanie podbu-
dowy z kruszywa, nawierzchni 
jezdni z asfaltu, obustronnych 
poboczy, odmulenie rowów, re-
mont przepustów.
Cała inwestycja kosztowała ok. 
1.320.000 zł. Na tę inwestycję 
uzyskaliśmy dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Pol-
ski Ład – Program Inwestucji 
Staregicznych (617.500 zł) oraz z 
Gminy Bełchatów (400.000 zł). Z 
budżetu Gminy Rusiec wydano 
302.500 zł.

Dąbrowa Rusiecka
W połowie października do 
użytku została oddana kolejna 
droga, o którą od kilkunastu lat 
starali się mieszkańcy Dąbrowy 
Rusieckiej.
W ramach zadania inwestycyj-
nego pn.: „Przebudowa drogi 
wewnętrznej pomiędzy dro-
gami gminnymi nr 103008E 
i nr 101026E w miejscowości 
Dąbrowa Rusiecka” zbu-
dowano 460 m asfaltowej drogi 
o szerokości 3,5 m oraz pobocza 
z tłucznia kamiennego.
Koszt inwestycji wyniósł ok. 242 
tys. zł. Dofinansowanie z budżetu 
Województwa Łódzkiego w 
ramach zadania „Budowa i mod-
ernizacja dróg dojazdowych do 
gruntów rolnych” to 106.570 zł.

Mierzynów
W grudniu zakończyła się „Pr-
zebudowa drogi gminnej nr 
101009E w miejscowości Mi-
erzynów”. Na odcinku ok. 800 
metrów od DK74 w kierunku 
Annolesia ułożono nową nawi-
erzchnie asfaltową, a także po-

prawiono odwodnienie i zjazdy 
do posesji. 
Umowa z wykonawcą tego zada-
nia, firmą Rafalin, opiewała na 
583.631,63 zł. Inwestycja została 
dofinansowania ze środków 
Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych (500.000 zł).

Rusiec, ul. Łąkowa
W grudniu zakończyła się real-
izacja zadania pn. „Przebudowa 
drogi gminnej nr 101011E przy 
ul. Łąkowej w miejscowości 
Rusiec”. Na odcinku o długości 
ok. 105 m i szerokości 5 m ułożono 
nową nakładkę asfaltową. Koszt 
tych robót wyniósł ok. 108 tys. zł. 
Środki te pochodziły z budżetu 
gminy. Warto wspomnieć, że w 
tym roku przy ul. Łąkowej został 
wyremontowany chodnik.
Dębina i Dąbrowa Rusiecka
„Przebudowa drogi gminnej 
nr 101002E Rusiec - Dębina” 
oraz „Przebudowa drogi gmin-
nej nr 103008E w miejscowości 
Dąbrowa Rusiecka” to kolejne 
zadania inwestycyjne, które w 

Dąbrówki Kobylańskie

Dąbrówki Kobylańskie

Dąbrowa Rusiecka

Mierzynów
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Drogi coraz droższe
W obecnych realiach rynkowych budowa dróg jest bardzo dużym wyzwaniem dla każdego inwestora. 

najbliższym czasie doczekają się 
realizacji.
Pod koniec listopada w Urzędzie 
Gminy w Ruścu podpisano 
umowy z firmą Rafalin sp. z 
o.o., wykonawcą obu zadań. 
Oferty, jaką w przetargu złożyła 
zwycięska firma, opiewają na:
- Rusiec– Dębina: 1.156.884,14 zł;
- Dąbrowa Rus.– 941.721,21 zł. 
Roboty ziemne na drodze do 
Dębiny (około 1320 metrów 
począwszy od zjazdu do 
miejscowości Żary) – jeśli aura 
pozwoli, rozpoczną się jeszcze 
w tym roku. Prace nad drugim 
etapem przebudowy drogi w 
Dąbrowie Rusieckiej (ok. 890 m) 
przewidziano na przyszły rok. Na 
realizację obu zadań wykonawca 
ma 11 miesięcy od dnia podpisa-
nia umowy.
Na te inwestycje Gmina Rus-
iec pozyskała dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Polski 
Ład – Program Inwestycji Strate-
gicznych oraz Rządowego Fun-
duszu Rozwoju Dróg.

Co w przyszłości?
W tym roku wykonano również 
dokumentacje projektowe, bądź 
są one w trakcie:
1) „Przebudowa drogi gmin-
nej nr 101017E w miejscowości 
Rusiec ul. Polna”;
2) „Przebudowa drogi 
wewnętrznej w miejscowości 

Krasowa”: odcinek od DK74;
3) „Przebudowa drogi gmin-
nej nr 101010E w miejscowości 
Kuźnica” - odcinek drogi o 
długości 200 metrów i szerokości 
5,2 m;
4) „Przebudowa drogi gmin-
nej nr 101067E między 
miejscowościami Borowa i 
Krzyżówki” oraz „Przebudowa 
drogi wewnętrznej między 
miejscowościami Borowa i 
Krzyżówki” – finansowanie tych 
inwestycji leży po stronie Gminy 
Szczerców;
5) „Przebudowa drogi gmin-
nej nr 117356E w miejscowości 
Nowa Wola” - dotyczy odcin-

ka drogi o długości około 245 
metrów i szerokości około 4 m;
6) „Remont drogi gminnej 
nr 117351E w miejscowości 
Prądzew” – została zapro-
jektowana jezdnia bitumi- 
czna o szerokości około 6,40 m 
na długości około 710 m oraz 
istniejące zjazdy;
7) „Remont drogi gminnej 
nr 101010E w miejscowości 
Kuźnica” - zaprojektowana 
została jezdnia bitumiczna o 
szerokości około 5 m na długości 
około 2560 m z obustronnymi 
poboczami.
8) „Remont drogi gmin-
nej nr 103008E Jastrzębice-
Antonina” - zaprojektowana 
została jezdnia bitumiczna o 
szerokości około 4 m na długości 
około 2370 m z obustronnymi 
poboczami z kruszywa oraz 
istniejącymi zjazdami.
9) „Remont drogi powia-
towej nr 1924E Rusiec, ul. 
Dąbrowskiego – Dąbrowa Ru-
siecka” – zaprojektowany został 
odcinek ok 1850 m od drogi kra-
jowej nr 74 w kierunku Dąbrowy 
Rusieckiej;
10) „Remont drogi powiatowej 
nr 1926E w miejscowości Wola 
Wiązowa” - zostanie zaprojek-
towana jezdnia bitumiczna o 
długości około 945 m z pobo-
czami i  istniejącymi zjazdami. 
Początek remontu od drogi pow-
iatowej nr 2311E w kierunku Ko-
nopnicy.

Droga powiatowa nr 1929E Rusiec - Jastrzębice to jeden z 
odcinków w naszej gminie z najgorszą nawierzchnią. Mieszkańcy 
rząd Dróg Powiatowych w Bełchatowie rozstrzygnął przetarg na 
realizację zadania „Rozbudowa drogi powiatowej nr 1929E na 
odc. Rusiec - Jastrzębice - dokumentacja projektowo – koszto-
rysowa (ZRID)”. Aktualnie wykonawca, firma Promark z Kwiatko-
wic, jest na
etapie przygotowania koncepcji. W grudniu odbyły się pierwsze 
konsultacje, w których wziął udział wójt Damian Szczytowski, 
radni Józef Szczepanik i Andrzej Cywiński. Koszt Gminy Rusiec na 
tym etapie to 146 tys. zł.
Zakres prac projektowych obejmuje rozbudowę drogi na odcinku 
ok3 km. obejmuje m.in. odtworzenie i poszerzenie nawierzchni 
jezdni, wzmocnienie lub wymianę konstrukcji drogi w zależności 
od wyników badań istniejącej konstrukcji drogi, budowę chod-
nika, poboczy, niezbędnego odwodnienia, usunięcia ewentual-
nych kolizji z istniejącym uzbrojeniem, przebudowę zjazdów.

Co dalej z ulicą Mickiewicza?

Rusiec, ul. Łąkowa
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Rok wielkiego ocieplania

ZSP Rusiec
To najtrudniejsza w tym roku 
inwestycja w naszej gminie. W 
chwili oddawania do druku “In-
formatora” wciąż trwały odbiory 
techniczne i usuwanie stwierd-
zonych usterek. Do ocieple-
nia było około 2500 m.kw. 
ścian, 265 m.kw. ościeży, 1650 
m.kw. dachów. Do tego doszła 
wymiana ponad 400  punk-
tów świetlnych w klasach i po-
mieszczeniach technicznych, 
gdzie żarowe i fluorescen-
cyjne źródła światła zastąpiono 
nowymi energooszczędnymi 
modułowymi diodami typu 
LED. Wymieniono wszystkie 
drzwi zewnętrzne, parapety, 
trzy okna, obróbki blacharskie 
kominów, pasy podrynnowe, 
instalację odgromową i wiele in-
nych elementów. Efekt tych prac 
wygląda imponująco, ale zanim 
do tego doszło, nie brakowało 
sytuacji wymagających szyb-
kiego reagowania.
W trakcie letnich nawałnic doszło 
do zalania wielu pomieszczeń 
w szkole. Przez pewien czas 
istniało zagrożenie, że część roc-
zników rozpocznie rok szkolny w 
formule nauczania zdalnego. Na 
szczęście udało się tego uniknąć. 
Dzięki decyzji wójta przekazano 
szkole środki finansowe, aby jak 

najszybciej przeprowadzić os-
uszanie i remont zniszczonych 
pomieszczeń, bez oczekiwania 
aż wykonawca sam naprawi 
szkody. Środki odzyskaliśmy z 

ubezpieczenia. Sytuacja ta była 
również dużym wyzwaniem dla 
dyrekcji szkoły, która musiała na 
bieżąco modyfikować plan zajęć 
nie mając do dyspozycji wielu 
klasopracowni.
W chwili oddawania “Informa-
tora” do druku trwał również re-
mont zadaszenia nad wejściem 
głównym. Prace wykonała lokal-
na firma “Dariusz Nowakowski - 
Twój Nowy Dach” z Nowej Woli.
Koszt inwestycji wyniósł prawie 
2 mln zł. Gmina Rusiec na 
termomodernizację ZSP w Ruścu 
pozyskała dofinansowanie w 
ramach Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych w kwocie 2 
000 000 zł.

Przedszkole w Woli Wiązowej
Ocieplono styropianem ściany 
zewnętrzne (960 m.kw) oraz 
wełną natryskową stropo-
dach (663,5 m.kw.). Wymie-
niono m.in. parapety, ob-

To były trudne, czasochłonne, ale i niezbędne inwestycje. W tym roku termomodernizacji doczekały się budynki Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Ruścu, 
przedszkola w Woli Wiązowej oraz Urzędu Gminy.

Urząd Gminy Rusiec

Szkoła Podstawowa w Ruścu
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Rok wielkiego ocieplania

róbki blacharskie kominów, 
pasów podrynnowych i ognio-
murów, instalację odgromową. 
Zdemontowano stary piec 
węglowy, a na jego miejsce 

zainstalowano dwa kotły na 
biomasę (pellet) V klasy wraz z 
automatyką procesu spalania i 
automatyką pogodową.
Całkowity koszt inwesty-

cji wyniósł 560 tys. zł. Gmina  
Rusiec uzyskała wsparcie z 
Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Łodzi, z czego 
154.974 zł stanowiła obligato-
ryjna pożyczka do zaciągnięcia, 
jako warunek otrzymania  
dotacji bezzwrotnej 361.605 zł.

Urząd Gminy
Odkąd rozbudowano Urząd 
Gminy (jeszcze na przełomie lat 
70/80 ubiegłego wieku), jeden 
z najważniejszych budynków 
w gminie był jedynie co 
kilkanaście lat odmalowywany
W tym roku ocieplono cały bu-
dynek, co pozwoli znacznie 
obniżyć koszty ogrzewania. 
Zmodernizowano instalację 
centralnego ogrzewania, 
została zainstalowana klima-
tyzacja. Podczas prac ociep-
leniowych okazało się, że 
niezbędne jest wymiana poszy-
cia dachu. Wymieniono również 
główne drzwi wejściowe, drzwi 
do kotłowni, oraz część okien.
Koszt inwestycji to ok. 670 tys. 
zł. Inwestycję dofinansowano 
ze środków Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Łodzi 
w kwocie 482.090 zł (dotacja: 
337.463 zł, pożyczka 144.627 
zł).

To były trudne, czasochłonne, ale i niezbędne inwestycje. W tym roku termomodernizacji doczekały się budynki Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Ruścu, 
przedszkola w Woli Wiązowej oraz Urzędu Gminy.

Przedszkole w Woli Wiązowej
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12 maja, w towarzystwie 
dzieci z przedszkola w 
Ruścu, symbolicznego wbi-
cia pierwszej łopaty do-
konali tego: wójt Damian 
Szczytowski, Aneta Grabarz 
- dyrektor ZSP w Ruścu, Ag-
ata Majchrzak - wicedyrek-
tor ZSP oraz Rafał Raben-
da - przewodniczący Rady 
Gminy. Następnego dnia na 
placu budowy nowoczesne-
go przedszkola z klubikiem 
pojawił się ciężki sprzęt…

Jeśli ktoś rzadko pojawia się 
w Ruścu, może być pozyty-
wnie zaskoczony. Z łatwością 
zauważy zmiany, jakie zaszły 
w okolicy Urzędu Gminy. 
Jesienią był to rejon intensy-
wnych prac, bowiem - oprócz 

budowy przedszkola - trwały 
roboty przy termomodern-
izacjach szkoły i Urzędu, a także 
modernizacji oświetlenia 
Gminnego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji.
Ale najbardziej spektakularną 
jest właśnie budowa przedsz-
kola. Tam, gdzie jeszcze w kwi-
etniu była pusta działka, dziś 
są już mury, a na przełomie 
2023 i 2024 roku będziemy 
szykować się do uroczystego 
przecięcia wstęgi...
Dotychczas wykonano 
palowanie terenu. Wylano 
zbrojoną płytę główną, wy-
murowano ściany, wyla-
no słupy, wykonano tzw. 
wieńce, doprowadzono 
przyłącze elektryczne i 
wewnętrzneinstalacje sani-

tarne. Obecnie wykonawca, 
firma “Sanel” z Bełchatowa,  
oczekuje na dostawę stro-
powych płyt kanałowych 
sprężonych. Dodajmy, że do 
pokrycia nimi jest ok. 1200 
metrów kwadratowych! Ter-
min kolejnych etapów - pokry-
cie dachu oraz montaż stolarki 
drzwiowej i okiennej - zależeć 
będzie od warunków pogo-
dowych.
Inwestycja kosztować ma 
ponad 10 milionów złotych. 
Przypomnijmy, że Gmina Rus-
iec pozyskała na nie ogromne 
dofinansowania: z Rządowego 
Funduszu Polski Ład, Program 
Inwestycji Strategicznych - 5 
mln zł, z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych - 4 mln zł, 
Gminy Bełchatów - 800 tys. zł.

Przedszkole pięknie nam rośnie
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Nowy chodnik w Dąbrowie Rusieckiej
W grudniu zakończyła się re-
alizacja pierwszego etapu 
zadania  pn. „Przebudowa 
drogi powiatowej nr 1924E 
w zakresie budowy chodnika 
wraz z kanalizacją deszczową 
o długości około 830 m w 
miejscowości Dąbrowa Ru-
siecka”. Wykonano odcinek o 
długości około 340 m. Koszt 
inwestycji wyniósł 590 tys. zł. 

Inwestycja realizowana jest 
etapami. Budowa kolejnego 
odcinka o podobnej długości 
planowana jest na 2024 rok. 
Inwestycja, której wartość 
szacowana jest na 1.240.000 
zł, realizowana jest wspólnie 
z Powiatem Bełchatowskim. 
Wkład własny Gminy Rusiec na 
każdym etapie wynosić będzie 
nie więcej niż 50 %.

Projekt nowego chodnika 
w Jastrzębicach

W latach 2021-2022 została 
sporządzona dokumentacja pro-
jektowa „Przebudowy drogi pow-
iatowej nr 1929E w zakresie bu-
dowy chodnika wraz z kanalizacją 
deszczową o długości około 225 
m w miejscowości Jastrzębice”.
Łączne nakłady finansowe w 
okresie realizacji inwestycji od 
2021 do 2023 roku wynoszą
569.339,24 zł brutto (dokumen-
tacja: 30.000,00 zł + wykonanie 
robót: 539.339,24 zł). Podobnie 
jak w przypadku chodnika w 
Dąbrowie Rusieckiej, inwesty-
cja jest realizowana wspólnie 
z Powiatem Bełchatowskim, a 
wkład własny z budżetu Gminy  
Rusiec na każdym etapie wynosić 
będzie nie więcej niż 50 %.

Modernizacja sali sportowej w Ruścu
W chwili oddawania do druku “Informatora” trwa ostatni etap prac 
przy “Modernizacji sali sportowo-rekreacyjnej w Zespole Szkolno-
Przedszkolnym w Ruścu”, czyli układanie nowoczesnej nawier-
zchni z marmoleum, zamiast dotychczasowego blisko 40-letniego  
parkietu. Wymieniony zostanie również osprzęt stały (bramki, kosze 
do koszykówki, słupki do siatkówki i tenisa), zainstalowane będą 
siatki ochronne na okna.
Wstępne ekspertyzy wskazywały, że betonowa posadzka pod starą 
podłogą jest w dobrym stanie technicznym i wystarczy jedynie 
wymienić jej wierzchnią, 5-centymetrową warstwę. Stąd decyzja, aby 
pozwolić uczniom dokończyć rok szkolny i prace rozpocząć w okre-
sie wakacyjnym. Okazało się jednak, że zakres robót niezbędnych 
do wykonania, aby użytkowanie sali było bezpieczne, jest  
znacznie większy. Należało skuć cały stary beton, zebrać spod niego 
kilkudziesięciu centymetrową warstwę gruzu budowlanego, wylać 
nową, wzmocnioną zbrojeniem i włóknem szklanym betonową 
posadzkę.
Całość inwestycji szacowana jest na 450.000 zł. Na realizację tego 
zadania pozyskaliśmy dofinansowania: 350.000 zł z Gminy Bełchatów 
i 100.000 zł z Województwa Łódzkiego w ramach programu “Infra-
struktura sportowa Plus.
Przy okazji prac zmodernizowano instalację centralnego ogrzewania 
i zainstalowano trzy nagrzewnice, aby temperatura podczas zajęć wf 
nie była - tak jak poprzednio - w granicach +10 st. C.

Jaśniej 
i oszczędniej

Na początku listopada 
zakończyła się realizacja 
zadania inwestycyjnego pn. 
„Modernizacja oświetlenia 
wewnętrznego w budynku 
Zespołu Szkolno – Przedszkol-
nego w Woli Wiązowej”.
W ramach tej inwestycji w bu-
dynku Szkoły Podstawowej 
wymieniono 225 opraw ras-
trowych na nowoczesne i 
energooszczędne oprawy LED.
Nowe oświetlenie znacząco 
poprawiło warunki do nau-
ki. Przyczyni się również do 
obniżenia rachunków za energię 
elektryczną.
Koszt inwestycji wyniósł ponad 
100.000 zł, a całość została sfi-
nansowana z budżetu Gminy 
Rusiec.

Sala gimnastyczna ZSP Rusiec Szkoła w Woli Wiązowej

Chodnik w Dąbrowie Rusieckiej
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Kanalizacje

W listopadzie firma „Sanel” 
rozpoczęła prace budowlane w 
ramach realizacji dwóch zadań 
inwestycyjnych związanych 
z rozbudową sieci kanali-
zacyjnej w Ruścu.

Pierwsze z nich to „Rozbudowa 
kanalizacji sanitarnej i sieci 
wodociągowej w miejscowości 
Rusiec” w ramach Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych. Przed-
miotem inwestycji jest rozbu-
dowa istniejącej sieci kanalizacji 
sanitarnej i sieci wodociągowej 
w północno-wschodniej części 
Ruśca (ulice: Cicha, Kwiatowa, 
Słoneczna, Spacerowa i część 
ul. Koniecpolskiego). Inwesty-
cja ma służyć zapewnieniu 
dostaw wody oraz połączeniu 
istniejących i projektowanych 
budynków do istniejącej oc-
zyszczalni ścieków. Termin 
zakończenia prac do koniec lipca 
2023 r.
Koszt inwestycji to ponad 3,2 
mln zł. Na tę inwestycję Gmina 
Rusiec pozyskała dofinanso-
wanie w kwocie: 2.517.500 zł.
Kolejną dużą, rozpoczętą 
inwestycją jest „Przebudowa 
sieci wodociągowej i bu-
dowa sieci kanalizacyjnej w 
miejscowości Rusiec, Gmi-

na Rusiec”. Dotyczy ona ulic: 
Dąbrowskiego (do przejaz-
du kolejowego), Kościuszki,  
Mickiewicza (do ośrodka  
zdrowia), Wieluńskiej (od mostu 
do skrzyżowania z Kościuszki), 
Konopnickiej. Planowany termin 
zakończenia prac to czerwiec 
2023 r.
Koszt inwestycji wyniesie 3,3 mln 
zł. Inwestycja współfinansowana 
jest z Programu Rozwoju Ob-
szarów Wiejskich na lata 2014-
2020 (1.899.652 zł) oraz z 
Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych (855.000 zł).
Warto też dodać, że zakończyły 
się prace nad dokumentacją 
projektową na sieci kanali-
zacyjnej i wodociągowej na ul. 
Mickiewicza (od ośrodka zdrow-
ia do ul. Rybnej). 
W trakcie opracowania są 
również dokumentacje pro-
jektowe dla zadań: „Rozbu-
dowa sieci wodociągowej w 
miejscowościach Wola Wiązowa 
i Prądzew”, „Rozbudowa kanali-
zacji sanitarnej przy drodze 
gminnej 101014E Rusiec - Ma-
liniec” i „Rozbudowa sieci 
wodociągowej przy drodze 
gminnej na 101014E Rusiec - Ma-
liniec”, „Rozbudowa kanalizacji 
sanitarnej przy ul. Wieluńskiej w 
Ruścu”.

Dachy po remoncie
Mieszkańcy dwóch gminnych 
budynków – Domu Nauczycie-
la w Woli Wiązowej i Ośrodka 
Zdrowia w Ruścu – doczekali 
się remontów dachów.

Skutki wieloletnich zaniedbań 
i jedynie doraźnych napraw 
mieszkańcy budynków odczuli 
podczas letnich nawałnic.
W Domu Nauczyciela wymieni-
ono m.in. 230 m.kw. papy ter-
mozgrzewalnej, naprawio-
no rozpadające się kominy, 
zamontowano kominki wentyl-
acyjne, wymieniono instalację 
odgromową, uszczelniono i 
udrożniono rury spustowe. Koszt 
prac to ponad 30 tys. zł.
W Ośrodku Zdrowia konieczne 
okazało się: wymiana papy ter-
mozgrzewalnej przy ogniomu-
rach, naprawę łączeń papy na 
pozostałej powierzchni dachu, 
wygięcie i montaż obróbek 
blacharskich na ogniomurach, 
montaż kominków wentyl-
acyjnych, naprawę kominów. 
Koszt prac wyniósł 7,6 tys. zł.

Tak wyglądał komin na dachu  
w Ośrodku Zdrowia

Nowe lokalne wodociągi
We wrześniu zakończyła się 
realizacja zadania inwesty-
cyjnego pn. „Rozbudowa 
sieci wodociągowej przy 
drodze gminnej nr 101021E  
w miejscowości Dąbrowa Ru-
siecka”. Wykonano 150 metrów 
sieci wodociągowej. Całość 
kosztowała 66,5 tys. zł.
W październiku zakończyły się 
roboty budowlane przy roz-
budowie sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej przy 
ul. Koniecpolskiego w Ruścu. 
Powstało ok. 110 metrów nowej 
sieci wod-kan. Całość kosztowała 
138 tys. zł. 
Wykonawcą obu inwestycji był  
Zakład Gospodarki Komunalnej, 
a całość została sfinansowana z 
budżetu Gminy Rusiec.

Budowa kanalizacji na ul. Kwiatowej w Ruścu
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Jasno, bezpiecznie, pięknie!

Gminny Ośrodek Sportu i 
Rekreacji w Ruścu to jedna 
z wizytówek naszej gminy. 
A przynajmniej staje się nią 
od kilku lat. Takiego miejsca 
może nam zazdrościć wiele 
okolicznych gmin.
W ostatnim tygodniu listopada 
firma Elgomet z Bełchatowa 
zakończyła instalację 38 no-
woczesnych latarni wzdłuż 
alejek parku i przy amfiteatrze, 
a na stadionie, z którego na 
co dzień korzysta pięć drużyn 
Hetmana Rusiec, stanęło osiem 
12-metrowych masztów z jupi-
terami. Efekt tych prac wygląda 
naprawdę imponująco!

- Oficjalne imprezy ple-
nerowe, które się na nim 
odbywają, cieszą się ogromną 
popularnością wśród 
mieszkańców. Ale robimy 
wszystko, aby ten teren poza 
meczami Hetmana, lekcjami 
wychowania fizycznego dla  
uczniów ZSP w Ruścu, czy miejs-
cowego koła wędkarskiego, 
pozostałym mieszkańcom 
służył nie tylko dwa, trzy razy 
w roku przy okazji Pikników 
czy Dożynek. Chcemy, żeby  
GOSiR stał się miejscem  
wypoczynku, codziennych 
spacerów, spotkań również 
po zachodzie słońca - mówi 

Damian Szczytowski, Wójt 
Gminy Rusiec. - Nowe i co  
bardzo ważne zwłaszcza w tych 
czasach, energooszczędne 
oświetlenie parku  
przyczyni się też do poprawy 
bezpieczeństwa. Została też 
wykonana instalacja kablowa, 
która umożliwi nam w bliskiej 
przyszłości na zainstalowanie 
na terenie GOSiR monitoringu 
- dodaje.
Koszt inwestycji wyniósł  
prawie 0,5 mln zł. Na tę 
inwestycję Gmina Rusiec 
pozyskała na dofinansowanie 
ze środków Gminy Bełchatów 
w kwocie 250.000,00 zł.

Nowe lokalne wodociągi

Dąbrowa Rusiecka

Rusiec, ul. Koniecpolskiego Tak wygląda oświetlony park GOSiR

Oświetlenie GOSiR wygląda imponująco
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W tym roku wreszcie mogliśmy się bawić
Po pandemicznych ograniczeniach, w 2022 roku wreszcie mogliśmy zaprosić mieszkańców Gminy Rusiec do wspólnych zabaw. Dnia Dziecka w Woli Wiązowej, Piknik na 
"Powitanie Lata", Piknik "Pamapolu" z gwiazdą, czyli zespołem "Feel", Dożynki Gminne, koncert z okazji "Dnia Seniora"...

W Woli Wiązowej dzieciaki bawiły się w strażakówDzień Dziecka na stadionie w Woli Wiązowej

Najpiękniejszą dekorację dożynkową wykonali 
mieszkańcy Zalasów  Po uroczystościach dożynkowych nie zabrakło muzyki

Na dożynkowej scenie...
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W tym roku wreszcie mogliśmy się bawić
Po pandemicznych ograniczeniach, w 2022 roku wreszcie mogliśmy zaprosić mieszkańców Gminy Rusiec do wspólnych zabaw. Dnia Dziecka w Woli Wiązowej, Piknik na 
"Powitanie Lata", Piknik "Pamapolu" z gwiazdą, czyli zespołem "Feel", Dożynki Gminne, koncert z okazji "Dnia Seniora"...

Na stadionie GOSiR zagrał znany wszystkim zespół "Feel"

Na Pikniku "Pamapolu" nie zabrakło konkursów dla 
najmłodszych...

Podczas Otwarcia Lata nie mogło  
zabraknąć  skoków na trampolinach.

Zespół "Mariachi Real - PL" w sali widowiskowej GOK
Dzieciaki znakomicie bawiły się również na  

Otwarciu Lata..
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W ubiegłym roku Gmina  
Rusiec otrzymała 500 tys. zł, 
jako nagrodę za drugie miejsce 
w rządowym konkursie 
"Rosnąca odporność". Zdecy-
dowana większość tej kwoty 
została wykorzystana na 
ośrodki zdrowia w Ruścu i Woli 
Wiązowej.

Wreszcie doczekały się one 
podjazdów, dzięki który  
osoby starsze, niepełnosprawne, 
jak i z dziećmi w wózku, będą 
miały łatwiejszy dostęp do 
tych placówek. Koszt obu 
wyniósł ok. 260 tys. zł. - To 
pierwszy krok, aby te ważne 
dla społeczności całej gminy 
obiekty, były coraz bardziej 

Zadbaliśmy o ośrodki zdrowia

funkcjonalne i. Szukamy już do-
finansowania, aby w przyszłym 
roku móc przeprowadzić 
termomodernizację w obu 
ośrodkach zdrowia - mówi Da-
mian Szczytowski, Wójt Gminy 
Rusiec.

Gabinet stomatologiczny
już o krok...
Z tych samych środków  
przeprowadzono komplek-
sowy remont pomieszczenia i 
wyposażono gabinet stomato-
logiczny. Koszt inwestycji ok. 
183 tys. zł.
Poza standardowym wypo-
sażeniem, atutem będzie 
możliwość wykonania na  
miejscu zdjęć rtg. Gabinet  

zacznie przyjmować pacjentów 
po zakończeniu odbioru przez 
Sanepid.

Nowe wyposażenie dla 
ośrodków zdrowia
W grudniu za około 46,5 tys. 
zł zakupiono też dodatkowe 
wyposażenie. Do ośrodka w 
Ruścu wzbogacił się o: aparat 
USG, aparat do EKG wraz z 
wózkiem, fotel do pobiera-
nia krwi, wózek zabiegowy, 
ciśnieniomierz manualny i 
termometr bezdotykowy. Do 
placówki w Woli Wiązowej 
trafiły: aparat do EKG wraz z wóz-
kiem, spirometr, ciśnieniomierze 
(manualny i automatyczny) oraz 
termometr bezdotykowy.

Nowoczesny fotel dentystyczny i aparat RTG Nowe meble w gabinecie stomatologicznym

Ośrodek Zdrowia w Ruścu… …i Woli Wiązowej
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Absolutorium dla Wójta Gminy Rusiec
Rada Gminy Rusiec udzieliła 
wójtowi Damianowi Szczy-
towskiemu wotum zaufania 
oraz absolutorium za 2021 rok.
28 lipca odbyła się sesja Rady 
Gminy, podczas której wójt 
przedstawił „Raport o stanie Gmi-
ny”, podsumowujący działalność 
w 2021 roku. Przed podjęciem 
decyzji radni zapoznali się z 
uchwałą Regionalnej Izby Ob-
rachunkowej w Łodzi o pozyty-
wnym zaopiniowaniu z wykonania 
budżetu Gminy Rusiec za 2021 rok. 

Sprawozdanie wójta pozytywnie 
oceniła również Komisja Rewiz-
yjna i przedstawiła Radzie Gminy 
Rusiec wniosek o udzielenie wój-
towi Damianowi Szczytowskiemu 
absolutorium.
Za uchwałami w sprawie wo-
tum zaufania i absolutorium 
zagłosowało 12 radnych, czyli 
wszyscy obecni na sesji.
Absolutorium jest formą kon-
troli Rady Gminy nad wójtem w 
zakresie wykonania budżetu i 
jest wyrazem ostatecznej oceny 

działalności wójta. Czwartkowe 
głosowanie było potwierdzeniem, 
że Wójt Gminy Rusiec prawidłowo 
zrealizował budżet gminy, czyli 
zgodnie z prawem wydał public-
zne pieniądze.
Wójt Damian Szczytows-
ki dziękując, podkreślił, że 
osiągnięcia z 2021 roku nie 
byłyby możliwe, gdyby nie dobra 
współpraca z radnymi, sołtysami, 
mieszkańcam i pracownikami 
Urzędu Gminy na czele z Panią 
Skarbnik, Aleksandra Bartkowiak.

Przepiękne świąteczne kiermasze
Wielkie brawa dla Rad 
Rodziców Przedszkoli w 
Ruścu i Woli Wiązowej za 
zorganizowanie Kiermaszy 
Świątecznych! Gratulujemy 
pomysłu, jak i wykonania!

Oba cieszyły się wielkim zain-
teresowaniem.  Odwiedzający 
mogli kupić różnego rodza-
ju dekoracje świąteczne: 
przepiękne, ręcznie wykonane 
świąteczne stroiki, bombki, 
aniołki, łańcuchy. A do tego: 
przepyszne, domowe ciasta. 
Wszystko to wykonali zarówno 
rodzice, ale i przede wszystkim 
przedszkolaki. Na kiermasz w 
Woli Wiązowej swoje wyroby 
- m.in. filcowe zawieszki na 
choinkę - przekazało również 
Koło Gospodyń Wiejskich 
“Wiązowianki”.
Pieniądze ze sprzedaży 
wszystkich wyrobów zostaną 
przeznaczone na zakup za-
bawek do obu przedszkoli. 
Mamy nadzieję, że kiermasze 
świąteczne staną się naszą 
coroczną tradycją.
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JANEK służy strażakom z Dąbrowy

Ochotnicza Straż Pożarna 
w Dąbrowie Rusieckiej ob-
chodzi w tym roku 75-le-
cie powstania. Z tej okazji w 
niedzielę 18 września obyły 
się uroczystości jubileuszowe. 
Ich głównym punktem było 
przekazanie jednostce fabry-
cznie nowego lekkiego samo-
chodu ratowniczo-gaśniczego 
marki Iveco Daily na podwoziu 
z napędem 4x2 z agregatem 
wysokociśnieniowym.

- Nowy wóz bojowy jest 

spełnieniem wieloletnich 
marzeń tutejszych strażaków 
na czele z druhem prezesem 
Grzegorzem Kilanem i druhem 
Łukaszem Chojakiem, ale też 
i całej miejscowości, której 
mieszkańcy symbolicznie wyka-
zali się w zbiórce na nowy samo-
chód – mówi Damian Szczytows-
ki, Wójt Gminy Rusiec.
Samochód, który otrzymała OSP 
Dąbrowa Rusiecka bez wątpienia 
przyczyni się do zapewnienia 
w jeszcze większym stopniu 
bezpieczeństwa mieszkańcom 

całej gminy Rusiec, a strażakom 
do bardziej profesjonalnego 
prowadzenia akcji ratowniczo - 
gaśniczych. Warto wspomnieć, 
że numer rejestracyjny nowego 
wozu to hołd oddany zmarłemu 
12 sierpnia 2020 roku druhowi 
Janowi Chojakowi, zasłużonemu 
nie tylko dla straży w Dąbrowie 
Rusieckiej.
Nowy samochód kosztował 
414 tys. zł (248 tys. z budżetu 
Gminy Rusiec, 166 tys. z 
MSWiA). Pieniądze zebrane od  
licznych darczyńców pomogły w 
wyposażeniu wozu w niezbędny 
osprzęt.
Zakup nowego pojazdu pozwolił 
też wzmocnić inne jednostki 
OSP w naszej Gminie. Opel 
Movano, który dotychczas służył 
strażakom z Dąbrowy Rusieckiej, 
został przekazany do jednostki 
z Aleksandrowa, która od wielu 
lat nie mogli doczekać się sa-
mochodu. Iveco Magirus z OSP  
Rusiec trafił do OSP Wola 
Wiązowa, której wysłużony Jelcz 
został wystawiony na sprzedaż.
Na jubileuszu OSP Dąbrowa  
Rusiecka stawili się strażacy z 
blisko 30 jednostek, nie tylko 
z Powiatu Bełchatowskiego. W 

Tak wyglądają obecnie samochody naszych OSP (od lewej):  
Dąbrowa Rusiecka,Aleksandrów, Wola Wiązowa, Rusiec. 

OSP Dąbrowa Rusiecka prawie w komplecie
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czasie uroczystości zasłużonym 
druhnom i druhom wręczono 
medale i odznaczenia, które wraz 
z Wójtem Gminy Rusiec wręczali: 
Jan Ryś – Prezes Honorowy 
Zarządu, Wojewódzkiego OSP, 
Adam Pstrokoński – Komendant 
Powiatowy PSP w Bełchatowie 
i Wiesław Moszyński – Prezes 
Gminnego Zarządu OSP w Ruścu.
Z największym entuzjazmem 
licznie zgromadzeni mieszkańcy 
powitali Czesława Jachowicza. 
92-letni druh przez wiele lat był 
Naczelnikiem OSP w Dąbrowie 
Rusieckiej, przez 30 lat był Ko-
mendantem Gminnym Ochot-
niczych Straży Pożarnych. 
Podczas uroczystości został 
uhonorowany odznaką „Za 
wysługę 70 lat” w szeregach 
OSP. Oprócz niego odznaczenia 
i medale otrzymało 33 druhen i 
druhów.

Strażacy OSP Rusiec miło będą 
wspominać grudzień 2022 
roku. Wreszcie mają jeszcze 
nowocześniejszy wóz.
8 grudnia w siedzibie Ko
mendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Bełchatowie 
doszło do przekazania średniego 
samochodu ratowniczo-
gaśniczego Volvo FL 260 KM na 
potrzeby jednostki OSP KSRG 
Rusiec. Pojazd z rąk Adama 
Pstrokońskiego – komendanta 
powiatowego PSP Bełchatów 
odebrał Wójt Gminy Rusiec Da-
mian Szczytowski w obecności 
Wiesława Moszyńskiego, prezesa 
Gminnego Zarządu OSP w Ruścu 
oraz Michała Wlazłowskiego, 
komendanta gminnego OSP  
Rusiec.
Jakie parametry ma nowa jed-
nostka? Rok produkcji 2009, 

napęd 4x2. Posiada zbiornik 
wodny o pojemności 2600 l, 
wydajność autopompy 2400 l/
min, linię szybkiego natarcia o 
długości 60 m, wydajność 150-
180 l/min oraz działko wodno-
pianowe o wydajności w zakre-
sie 800-1600 l/min. Wartość tej 
klasy samochodu to około 350-
400 tys. zł.
– Rozmowy o możliwości prze-
kazania tego wozu do jednostki 
w Ruścu trwały kilka miesięcy. 
Cieszę się, że zakończyły się po-
zytywnym finałem – mówi wójt 
Damian Szczytowski.
Warto zaznaczyć, że dzięki temu 
wzmocniło się wyposażenie jed-
nostki KSRG OSP Wola Wiązowa, 
do której przekazano samochód 
Iveco Magirus, którym dotych-
czas do akcji jeździli strażacy z 
Ruśca.

Volvo dotarło do Ruśca

Cichy bohater
Nie byłoby tegorocznych uroc-
zystych przekazań samo-
chodów, gdyby nie wielolet-
nia działalność druha Józefa 
Szczepanika. Wychował kilka 
pokoleń strażaków-ochotników. 
Przez ponad 20 lat był prezesem 
Gminnego Zarządu OSP w Ruścu 

(dopiero w 2021 
roku zmienił go 
na tym stanow-
isku Wiesław 
Moszyński). W 
tym roku otrzymał 
odznaczenie za 55
lat służby.

Druh Czesław Jachowicz odbiera 
odznakę “Za wysługę 70 lat”

Przekazanie samochodu w siedzibie  
Komendy Powiatowej PSP w Bełchatowie

Huczne powitanie przed strażnicą w Ruścu
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Złote Gody to nadzwy-
czajne wydarzenie dla par 
małżeńskich, które wspól-
nie przeżyły pół wieku, 
będąc dla siebie wsparciem, 
pociechą i bratnią duszą.

W tym roku swoje Złote 
Gody, czyli 50. rocznicę ślubu 
świętowali: Stanisław i Krysty-
na Torzeccy z Antoniny, Mar-
ian i Wiesława Pędziwiatrowie 
z Ruśca, Zdzisław i Mirosława 
Kula z Prądzewa, Bogdan i Ste-
fania Jasińscy z Wincentowa, 
Wiesław i Lucyna Studzińscy 
z Kuźnicy Eugeniusz i Helena 
Moszyńscy z Jastrzębic, Ta-
deusz i Helena Kamieniako-
wie z Dębów Wolskich – Kolo-

widowiskowej Gminnego 
Ośrodka Kultury świętowaliśmy 
Jubileusz Długoletniego 
Pożycia Małżeńskiego zorgani-
zowany dla wymienionych par. 
Uroczystość została poprzed-
zona Mszą Świętą odprawioną 
w Kościele Parafialnym pw. 
Nawiedzenia N.M.P. w Ruścu.
Podczas wydarzenia serde-
czne gratulacje i życzenia Ju-
bilatom złożyli Wójt Gminy 
Rusiec Damian Szczytowski 
oraz Kierownik Urzędu Stanu 
Cywilnego Rusiec Ilona Ko-
packa. Parom świętującym 
zacną rocznicę wręczono Me-
dale za Długoletnie Pożycie 
Małżeńskie nadane przez Prezy-
denta Rzeczypospolitej Pol-
skiej, a także okolicznościowe 
dyplomy, kwiaty i upominki.
Jubileusz odbył się w miłej at-
mosferze. Dla par młodzi artyści 
z zespołem „Kulturka Band” 
przygotowali i zaprezentowali 
część artystyczną. Nie zabrakło 
oczywiście symbolicznej lamp-
ki szampana i pysznego tortu.
Małżeństwom, które nie mogły 
dotrzeć na uroczystość, pra-
cownicy Urzędu Stanu Cywil-
nego Rusiec złożyli wizytę, 
by osobiście przekazać 
życzenia oraz odznacze-
nia wraz z upominkami.

nii, Jerzy i Danuta Dróżdż z 
Dębów Wolskich, Kazimierz 
i Kamila Walaszczyk z Sa-
lomejowa, Zdzisław i Irena 
Wątroba z Ruśca, Stanisław 
i Sabina Cywińscy z Ruśca 
– Kolonii, Adam i Krystyna  
Karbowiakowie z Prądzewa, 
Edward i Halina Ślusarkowie 
z Woli Wiązowej, Władysław 
i Danuta Mateusiakowie z 
Dąbrówek Kobylańskich, Jan i 
Halina Wlazłowscy z Kuźnicy, 
Jan i Teresa Łudczakowie z 
Żarów, Kazimierz i Barbara 
Pająkowie z Ruśca, Leszek i 
Teresa Janikowie z Dąbrowy 
Rusieckiej, Ryszard i Marta 
Barczyńscy z Nowej Woli, 
Józef i Krystyna Szadkowscy z 
Dąbrowy Rusieckiej oraz Adam 
i Teresa Krysiakowie z Antoniny.
Diamentowe Gody, czyli 60. 
rocznicę ślubu, obchodzili: 
Tadeusz i Stanisława Klimcza-
kowie z Aleksandrowa, Alek-
sander i Jadwiga Skrzydlew-
scy z Ruśca oraz Cecylia i śp. 
Stanisław Kudlińscy z Ruśca.
Z kolei Żelazne Gody, czyli 65. 
rocznicę ślubu, celebrowali: 
Leon i Janina Cywińscy z Ruśca, 
Rudolf i Zofia Majchrzakowie z 
Antoniny, oraz Józef i śp. Janina 
Krawczykowie z Ruśca – Kolonii.
23 października w sali  

Jubileusze długoletniego pożycia małżeńskiego

Pamiątkowe zdjęcie dostojnych jubilatów

Bohaterowie uroczystości dziękują 
za występ
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Obchody Święta Niepodległości
11 listopada uczciliśmy 104. 
Rocznicę Odzyskania przez 
Polskę Niepodległości. Ob-
chody rozpoczęły się mszą 
świętą w intencji Ojczyzny w 
kościele parafialnym w Ruścu. 
Następnie  przemaszerowaliś-
my na teren GOK w Ruścu, 
gdzie z dumą wciągnęliśmy 
Flagę Polski na maszt i 
odśpiewaliśmy Hymn 
państwowy, dając tym 
wyraz miłość do kraju oraz 
pamięci o przodkach, którzy  
walczyli za naszą Ojczyznę. - 
Z sentymentem wspominam,  
kiedy 4 lata temu kilka dni 
po wyborze mnie na wójta, 
po raz pierwszy wspólnie z 
mieszkańcami spotkaliśmy 
sie pod dębem zasadzonym 
dla upamiętnienia odzyskania 
przez Polskę niepodległości, 
i odśpiewaliśmy „Mazurka 
Dąbrowskiego”. Cieszę się, 
że stało się to naszą rusiecką 
tradycją – wspominał 
wójt Damian Szczytowski.
Na zakończenie część 
artystyczną zaprezentowały 
dzieci i młodzież z 
terenu gminy Rusiec.
W wydarzeniu uczestniczyły 
poczty sztandarowe straży 
pożarnych z Aleksandrowa, 
Dąbrowy Rusieckiej, Jastrzębic, 
Ruśca, Woli Wiązowej, a także 
Zarządu Oddziału Gminnego 
Związku Ochotniczych Straży 
Pożarnych  Rzeczpospolitej Pol-
skiej w Ruścu oraz ZSP w Ruścu.

Pod biało-czerwoną
11 listopada odbyło się uroczyste podniesienie flagi Rzeczy-
pospolitej Polskiej na nowopowstałym maszcie na placu przed 
budynkiem Gminnego Ośrodka Kultury w Ruścu.
Maszt oraz flaga  zostały zakupione w ramach realizowanego pod 
patronatem Prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 
ogólnopolskiego projektu „Pod biało–czerwoną”, którego celem 
jest uczczenie 100. rocznicy Bitwy Warszawskiej, jej bohaterów 
oraz triumfatorów, a także integracja lokalnych i ponadlokalnych 
społeczności w duchu tradycji, jedności oraz nowoczesnego pa-
triotyzmu.
Uroczyste podniesienie flagi na maszt było jednym z punktów 
gminnych obchodów 104. rocznicy odzyskania przez Polskę 
niepodległości.
Całkowita wartość zadania opiewała na kwotę 8000 zł.
Serdecznie dziękujemy wszystkim mieszkańcom, którzy poparli 
inicjatywę postawienia patriotycznego masztu na terenie Gminy 
Rusiec!

Uroczyste wciągnięcie biało-czerwonej flagi

Poczet flagowy

Nowa biało-czerwona flaga
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36 pierwszoklasistów z Zespołu Szkolno-Przedsz-
kolnego w Ruścu rozpoczęło „Podróż w cudowny 
świat nauki”. 27 października 2022 roku na długo 
pozostanie w ich pamięci. Podczas uroczystości 
mali bohaterowie pokazali, że potrafią pięknie 
śpiewać, recytować wiersze i nie mają tremy. 
Najbardziej wyczekiwaną częścią akademii było 
ślubowanie oraz pasowanie wielkim ołówkiem 
przez dyrektor ZSP, Anetę Grabarz. Pierwszaki 
głośno i z przekonaniem przyrzekały być dobry-
mi i pilnymi uczniami oraz rzetelnie wypełniać 
swoje obowiązki. W ten sposób zostali oficjalnie 
włączeni do grona uczniów Szkoły Podstawowej 
im. Tadeusza Kościuszki w Ruścu.
Wychowawczyniami klas pierwszych w roku  
szkolnym 2022/23 będą p. Teresa Łudczak i p. An-
eta Adamczyk. 
Kilka dni później te same emocje przeżywało 
osiemnaścioro pierwszoklasistów Szkoły Pod-
stawowej w Woli Wiązowej. Młodzi uczniowie 
złożyli uroczyste ślubowanie w obecności dyrek-
tora ZSP Mariusza Kamieniaka, wicedyrektor 
Eweliny Wlazłowskiej, przedstawicieli samorządu  
uczniowskiego oraz rodziców. 
Ze szczególnym uśmiechem pierwszaki powitały 
p. Ewę Dłużak, która prowadziła tę grupę w przed-
szkolu od 3-latków. Teraz, już w pierwszej klasie, 
ich wychowawczynią jest p. Katarzyna Nowak, a 
nauczycielem wspomagającym p. Magdalena Kli-
mas.
Wszystkim pierwszoklasistom, oprócz do-
brych ocen, życzymy dużo radości, mnóst-
wo uśmiechu, wzajemnej życzliwości i 
przyjaźni, które pozostaną na zawsze!  
Powodzenia!

Nowi uczniowie szkół w Ruścu i Woli Wiązowej
Stypendia dla uzdolnionej 

młodzieży
Już po raz trzeci Wójt Gminy Rusiec przyznał 
jednorazowe stypendia uzdolnionej 
młodzieży szkół podstawowych.
Są one nagrodą za systematyczną pracę 
potwierdzoną wynikami w nauce. W roku  
szkolnym 2021/2022 otrzymało je 54 uczniów 
szkoły w Ruścu oraz 14 uczniów szkoły w Woli 
Wiązowej.
Aż 32 uczniów uzyskało średnią ocen 5,0 i 
wyższą, natomiast średnia ocen 36 uczniów 
mieściła się w przedziale 4,75 - 4,99. Łącznie 
w roku szkolnym 2021/2022 przyznano 68 
stypendiów na kwotę 30.000 zł. 
Stypendia są formą realizacji „Lokalnego Pro-
gramu wspierania edukacji dla uzdolnionych 
uczniów w Gminie Rusiec” przyjętego uchwałą 
Rady Gminy Rusiec w 2020 roku. W trakcie 
funkcjonowania programu Wójt Gminy Rusiec 
przyznał już 178 stypendiów.

Fotopułapki 
na śmieciarzy!

Nieformalna grupa Miłośników 
Czystych Lasów - Leszy  
Rusiec, działająca na terenie naszej 
gminy, niebawem zamontuje w  
okolicznych lasach wysokiej jakości 
fotopułapki - aparaty zdolne 
wykonywać precyzyjne zdjęcia 
nawet w nocy.
W ten sposób chcą uchronić  
miejsca notorycznie i z premedytacją 
zaśmiecane, a szczególnie te, które 
z wielkim poświęceniem zostały już 
posprzątane przez ich wolontar-
iuszy.

Nauczyciel Roku
Dla każdego nauczyciela nie ma lepszej nagrody, niż uznanie 
wśród uczniów. W tym roku w Zespole Szkolno-Przedszkolnym 
w Ruścu przeprowadzono plebiscyt „Nauczyciel dobry sercem 
ZSP Rusiec”.
Najwięcej głosów uczniów otrzymał Mariusz Studziński,  
nauczyciel wychowania fizycznego i informatyki. Miejsca na po-
dium zajęli również Magdalena Puchała (język angielski, chemia, 
biologia) i Wojciech Foręc (historia, wiedza o społeczeństwie).

Mariusz Studziński - nauczyciel roku w ZSP Rusiec

Już po raz trzeci uczniowie otrzymali stypendia 
naukowe Wójta Gminy Rusiec

Taki widok wciąż nie jest rzadkością

Wielka radość z zostania uczniem ZSP Rusiec



21

Z ŻYCIA GMINY

Nowi uczniowie szkół w Ruścu i Woli Wiązowej

Pomoc żywnościowa dla mieszkańców
Od 17-19 października w ramach współpracy 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ruścu 
z Bankiem Żywności w Łodzi, po raz drugi w tym 
roku były wydawane paczki żywnościowe dla osób  
najbardziej potrzebujących z „Programu Operacyj-
nego Pomoc Żywnościowa 2014-2020, Podprogram 
2021”.
Zgodnie z obowiązującymi zasadami, w tym roku  
liczba otrzymywanych paczek zależny od liczby osób 
w rodzinie oraz kryterium dochodowego:
- osoba samotna: 1707,20 zł
- osoba w rodzinie: 1320,00 zł
Zakwalifikowanych zostało 1120 osób. W drugiej 
turze programu przekazano około 18 ton żywności.

Opiekujemy się zwierzętami
W ramach „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapo-
biegania bezdomności zwierząt w Gmi-
nie Rusiec na rok 2022”, do 30 listopa-
da przyjęto 59 wniosków o przyznanie 
dofinansowania zabiegu znakowania  
(czipowania) i kastracji.

Bardzo cieszy nas zainteresowanie mieszkańców 
akcją. Budująca jest też świadomość społeczna 
dotycząca korzyści uzyskiwanych w wyniku tych 
zabiegów (interwencji). Według stanu na 9 grud-
nia br.  z budżetu Gminy Rusiec wydano na ten 
cel 4968,42 złotych.
Bardzo dziękujemy Animals'Health Sp. z o. o. 
pani Aurelii Rudzińskiej-Stempień i panu To-
maszowi Stempniowi za kolejny rok owocnej 
współpracy.
W 2022 roku do schroniska „Pokochaj Cztery 
Łapy” w Lututowie, z którym Gmina Rusiec 
ma podpisaną umowę, trafiło z interwencji aż 
23 psy. Jeśli w przyszłym roku żaden z psów 
nie znajdzie nowego właściciela, obciąży to 
budżet gminny kwotą ponad… 120 tysięcy 
złotych!

Wielka radość z zostania uczniem ZSP Rusiec

Pierwszaki z Woli Wiązowej z p. Ewą Dłużak

Pasowanie wielkim ołówkiem to w Ruścu wieloletnia tradycja

Jesienią rozdaliśmy 18 ton żywności
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Działamy z LGD Kraina Wielkiego Łuku Warty
Cztery Koła Gospodyń Wiejs-
kich z terenów Gminy Rusiec 
pozyskały w tym roku dofi-
nansowania z LGD Kraina Wiel-
kiego Łuku Warty.

Koła Gospodyń Wiejskich pełnią 
ważną funkcję w naszej lokal-
nej społeczności. Integrują 
i aktywizują mieszkańców 
do wspólnego działania. Ich 
obecność widzimy nie tylko 
w trakcie różnych gminnych 
uroczystości. 

Po raz kolejny sołectwa z 
Gminy Rusiec ubiegały się o 
dofinansowanie w ramach 
programu „Sołectwo na 
plus” organizowanego przez 
Województwo Łódzkie.  
Uznanie komisji oceniającej 
uzyskały trzy wnioski.

Sołectwo Prądzew „Wspólny 
kąt - od seniora do junio-
ra”. Takie hasło towarzyszyło 
tegorocznym pracom na 
działce sołeckiej. Działkę 
zaczęto zagospodarowywać w 
ubiegłym roku. 
Dziś mieszkańcy mogą 
korzystać z domku holender-
skiego, dużej altany i terenu 
zieleni. W ramach tegoro-
cznego projektu posad-

zono kolejne rośliny, wybu-
dowano palenisko, zakupiono 
duży grill oraz ławeczki. Dla 
najmłodszych zakupiono 
huśtawki, a dla chętnych 
dorosłych urządzenie do 
ćwiczeń. 
Całość zadania wyniosła ok. 
15.800 zł, z czego dofinanso-
wanie z budżetu Wojewódz-
twa Łódzkiego to 12.000 zł.

Dąbrowa Rusiecka
Celem projektu było 
doposażenie zaplecza 
świetlicy do prowadzenia 
spotkań integracji społecznej 
w Dąbrowa Rusiecka. Za-
kupiono grill gastronomic-
zny, zamrażarkę, frytkownicę, 
zestaw garnków i materiały 

dekoracyjne. Całość zadania 
wyniosła ok. 14.000 zł, z cze-
go dofinansowanie z budżetu 
Województwa Łódzkiego to 
12.000 zł.

Korablew 
Pozyskane w tym roku do-
finansowanie pozwoliło 
mieszkańcom Korablewa 
na organizację „Pikniku 
Sołeckiego”, a także na zakup: 
huśtawki wahadłowej, bujaka 
sprężynowego konika i sa-
mochodzika, huśtawki ważki, 
karuzeli, piaskownicy oraz 
dwóch ławek. 
Całość zadania wyniosła ok. 
17.600 zł, z czego dofinanso-
wanie z budżetu Wojewódz-
twa Łódzkiego to 12.000 zł.

Kolejne granty sołeckie

Jastrzębice
W ramach doposażenia świetlicy 
wiejskiej w Jastrzębicach, której 
właścicielem jest miejscowa 
Ochotnicza Straż Pożarna za-
kupiono m.in. 22 stoły banki-
etowe, 2 stoły do ping ponga, 7  
grzejników elektrycznych, 
zestaw mikrofonowy, kosiarkę 
do trawnika. Kwota dofinanso-
wania: 39.990 zł.

Rusiec
W ramach doposażenia zaplec-
za kuchennego GOK, z którego 
korzysta KGW w Ruścu, zaku-
piono m.in. 22 stoły bankietowe 
składane, 93 krzesła, zastawy 
obiadowe, sztućce, garnki. Kwo-
ta dofinansowania : 49.979 zł.

Kuźnica
Zakupiono wyposażenie 
świetlicy wiejskiej w Kuźnicy: 11 
stołów biesiadnych z ławkami, 
stół ze zlewozmywakiem, baterię 
umywalkową, podgrzewacz do 
wody. Kwota dofinansowania: 
9.873,56 zł.

Antonina
Wykonane prace podniosły 
standard świetlicy wiejskiej. 
Wymieniono oświetlenie na 
energooszczędne LED, wykona-
no podwieszany sufit, docieplo-
no strop wełną mineralną. Kwota 
dofinansowania: 30.000 zł.
- Cieszę się, że dzięki dobrej 
współpracy z LGD, możemy 
liczyć w każdym roku na wspar-
cie dla naszych sołectw - mówi 
wójt Damian Szczytowski.

Prądzew Dąbrowa Rusiecka Korablew

Jastrzębice Antonina
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W Akademii Hetmana nie ma nudy

Akademia Hetmana  
Rusiec już po raz trzeci 
z rzędu pozyskała dofi-
nansowanie z rządowego 
Programu KLUB. Została 
też wyróżniona Zieloną 
Gwiazdką PZPN, a takie 
docenienie przekłada się 
również na aspekty finan-
sowe oraz merytoryczne.

Po raz pierwszy w historii do 
rozgrywek młodzieżowych 
Hetman zgłosił 3 drużyny 
- oprócz dotychczasowych  
roczników 2009 (trener Krzysz-
tof Ochocki) i 2011 (trener Rafał 
Dziedzic), również rocznik 2014 
(trener Ochocki). Co więcej, 
od listopada uformowała się 
nowa grupa treningowa z  
roczników 2016-2018, za którą 
odpowiedzialny jest trener 
Konrad Bednarek. Obecnie w 
drużynach młodzieżowych 
trenuje już ponad 50 dzieci. Do 

każdej z wyżej wymienionych 
grup można zgłosić się w do-
wolnym momencie; wystarczy 
skontaktować się z właściwym 
trenerem.
Akademia to jednak nie tylko 
treningi i rozgrywki ligowe, 
ale przede wszystkim zaba-
wa. Oprócz zajęć z piłką klub 
stara się organizować ciekawe 
wydarzenia, które ze względu 
na zawarte współprace są dla 
dzieci bezpłatne. 
I tak na rozpoczęcie wakacji 
cała Akademia spotkała się na 
obiektach Solparku w Kleszc-
zowie, korzystając z tamte-
jszego basenu i kręgielni. 
Jesienią pojawiła się na try-
bunach we Wrocławiu (mecz 
Śląsk Wrocław - Jagiellonia 
Białystok) i w Warszawie (Pols-
ka - Chile). Wyjazdy te udało się 
sfinansować dzięki działaniom 
zarządu i trenerów z programu 
"Poznaj Polskę na Sportowo".

Sekcja taekwondo zaprasza do GOK
W sekcji taekwondo działającej w 
Gminnym Ośrodku Kultury w Ruścu 
trenuje już 35 dzieci.
W grudniu podopieczni trenerki 
pani Joanny wzięły udział w pier-
wszych w życiu zawodach: Turnieju 
Mikołajkowym Taekwondo w 
Działoszynie.
Jeśli chcesz, by Twoja pociecha 
rozpoczęła przygodę z tą koreańską 
sztuką samoobrony, to zapraszamy do 
udziału w profesjonalnych treningach. 
Zajęcia odbywają się w każdą środę: 
godz. 18.00 - dzieci w wieku 6-9 lat, 
godz. 19.00 - dzieci w wieku 10-15 lat.

Akademia Hetmana na obiektach Solparku Kleszczów

...na stadionie Legii

Kibicujemy biało-czerwonym...

Hetman na stadionie Śląska Wrocław
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Katarzyna Borowiec pierwszą 
w historii mistrzynią świata ro-
dem z Ruśca! Wielkie gratulacje!
W rozegranych we wrześniu 
klubowych mistrzostwach 
świata w beach soccerze 
triumfowała drużyna Lady 
Grembach Łódź, z Katarzyną 
w składzie. W turnieju we 
włoskim Cagliari wystąpiły 
także FC 10 Ladies Zgierz oraz 
mistrz Włoch FBA Beach Soc-
cer, mistrz Japonii Lazo Apego 
Kitakyusyu i mistrz Salwadoru 
Barra de Santiago. Katarzyna 

strzeliła trzy gole mistrzyniom 
Włoch (9:2) i jednego w finale 
z FC 10 Ladies Zgierz (3:2).
„Moi pierwsi nauczyciele 
wychowania fizycznego to 
właściwie jak pierwsi tren-
erzy. Zrobili swoje, na pewno 
mi pomogli, za co ogromnie 
im dziękuję. Agata Majchrzak 
prowadziła mnie przez całą 
szkołę podstawową, później 
w gimnazjum przeszłam 
już pod skrzydła Mariusza 
Studzińskiego” - wspominała 
w wywiadzie dla TVP Sport. 

Z reprezentacją Rusieck-
iego gimnazjum zajęła III 
miejsce w województwie 
łódzkim, a tamten turniej 
w Sieradzu zakończył się 
propozycją przeprowadzki do 
Łodzi i podjęcia treningów 
w tamtejszym klubie.
Warto dodać, że to nie je-
dyne sukcesy Katarzyny w 
tym roku. W listopadzie z 
Reprezentacją Policji w ho-
lenderskim Eibergen zdobyła 
brązowy medal Halowych 
Mistrzostw Świata. W grudniu 
Borowiec została powołana do 
reprezentacji Polski w beach 
soccerze, przygotowującej 
się do przyszłorocznych 
Igrzysk Europejskich, które 
odbędą się w Krakowie.

CHWALIMY SIĘ
Nasza pierwsza mistrzyni świata!

Rusieckie medale 
23 września na stadionie Powi-
atowego Centrum Sportu w 
Bełchatowie odbyły się za-
wody I Rzutu Wojewódzkiej 
Ligi Lekkoatletycznej LZS. O 
kilka wartościowych wyników 
postarali się uczniowie i uczen-
nice Szkoły Podstawowej w 
Ruścu: - Karolina Mrowińska: 1. 
miejsce w skoku wzwyż;  - Wik-
toria Moszyńska: 2. miejsce w 
biegu na 100m; - Tadeusz Siko-
ra: 3. miejsce w rzucie piłeczką 
palantową; - Julia Rosińska: 3. 
miejsce w pchnięciu kulą; - Ame-
lia Fabisz: 3. miejsce w biegu 
na 600 m. Szkoła otrzymała Karolina Mrowińska na najwyższym stopniu podium

W dniach 3-24 listopada w Szkole 
Podstawowej w Ruścu odbyły się 
Wojewódzkie Konkursy Przed-
miotowe – etapy szkolne – or-
ganizowane przez Łódzkiego 
Kuratora Oświaty. Po ogłoszeniu 
ostatecznych wyników  do 
etapów rejonowych zakwali-
fikowali się: Wiktoria Sudoł z kla-
sy VIII B i Mateusz Bednarek z kla-
sy VII B. Wiktoria reprezentować 
będzie naszą szkołę w konkursie 
przedmiotowym z języka angiel-
skiego. Mateusz zabłysnął wiedzą  
z geografii oraz w bardzo trud-
nym konkursie z historii. Etapy 
rejonowe konkursów zostaną 
przeprowadzone w lutym 2023.

Dobry początek 
również dwa puchary za 
współzawodnictwo w zawodach 
Wojewódzkiej Ligi Lekkoatle-
tycznej LZS za poprzedni rok 
szkolny 2021/2022: 2. miejsce. 
w kategorii klas IV- VI oraz 3. 
miejsce w kategorii klas VII- VIII.

Katarzyna Borowiec (w dolnym rzędzie, trzecia z prawej strony)


